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Alhoewel AZ pas in 2009 met de jarenlange kam-

pioenstraditie PSV, Ajax, Feyenoord onverwacht 

brak door met Louis van Gaal het landskampi-

oenschap te behalen, is Wijnand Vermeulen (72) 

al meer dan dertig jaar werkzaam bij de club. Hij 

was voorheen leider van jong AZ en bestuurslid 

Technische Zaken en Algemene Zaken. Nu is hij 

manager special projects en stuurt een team 

van vijf fieldmedewerkers aan en de aanneme-

rij. Samen zorgen zij voor het Grassmaster-veld 

dat vijf jaar geleden door Arcadis is aangelegd. 

AA Sport Systems is de hoofdaannemer, die het 

groot onderhoud doet. Ook heeft hij Amber van 

der Heijde (23) onder zijn hoede, een stagiaire.  

Stadionmanagement 

De ambities van Amber liggen op het gebied van 

sport. Ze voetbalt op topniveau, eerst binnen 

AZ en nu bij Telstar. Ze vindt het jammer dat er 

in de voetballerij voor vrouwen geen brood te 

verdienen valt. Ze studeert daarom Operationeel 

Sportmanagement op het Cios,  om zo dicht 

mogelijk in de buurt van de topsport en de gras-

mat te kunnen blijven werken. ‘Ik heb overal 

binnen de organisatie van AZ een kijkje kunnen 

nemen,' vertelt ze. ‘Bij Media heb ik een maat-

schappelijk project gedaan ‘AZ tegen racisme’, 

ik heb een kijkje genomen bij Merchandising, bij 

Veiligheid, ik heb al een aantal  keren de scheids-

rechters mogen ontvangen, en de extra mee-

gebrachte gasten waarvoor ik samenwerk met 

Ticketing en de Horeca. Ook heeft Amber mee-

gelopen met het fieldmanagementteam. ‘Daar 

heb ik geleerd hoe je gras behandelt, bij welke 

temperatuur het kiemt, hoeveel kilo graszaad er 

nodig is, en hoe je maait.’ Wijnand Vermeulen 

vult aan: ‘Daarbij laat ik haar de administratieve 

kant zien. Ik heb haar investeringsaanvragen 

laten doen voor de renovatie van het hoofdveld 

of voor uitbreiding van het trainingsveld naast 

het stadion. Voor alle verschillende werkzaam-

heden zoals bezanden, kilverbak  inzetten, hek-

ken verzetten en noem maar op, moet ze eerst 

kostenplaatjes maken en daarna de verschillende 

offertes met elkaar vergelijken. Om leiding te 

geven aan het fieldmanagementteam houd ik 

Vrouwelijk talent binnen fieldmanagement
Voetbalster leert anders tegen gras aankijken tijdens Sport 
management-stage

Bij de Fieldmanager of the Year-verkiezing in 2011 spotte Fieldmanager haar aan een tafel: een jong en knap meisje tussen graszaadprodu-

centen en naast een Stadionmanager. Wat deed zij daar? Het antwoord uit de mond van de manager special projects was: ‘Zij speelt topvoet-

bal bij de vrouwen en zou het stokje van mij ter zijner tijd  kunnen  overnemen.’ Tijd voor een interview met aanstormend vrouwelijk talent!
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ieder begin van de week een vergadering met de 

teamleden. Dan nemen we de verwachte weers-

omstandigheden door, de geplande activiteiten 

aan het veld, en de weekplanning van de KNVB 

ten behoeven van de aan gestelde scheidsrechter 

van de eerst  volgende wedstrijd. 

 

Leidinggeven aan fieldmanagers 

Amber gaat mee naar diverse bijeenkomsten. 

Zij wordt door het team geaccepteerd. ‘Dat 

komt,' weet Wijnand Vermeulen te vertellen, 

‘omdat ze leergierig is en open staat voor de 

kennis die deze jongens hebben. Ze voelt zich 

ook niet verheven boven hen. Om een goede 

Stadionmanager te zijn hoef je ook geen gras-

expert te zijn. Je moet vooral goed contact heb-

ben met zowel je achterban als mensen met de 

expertise. Ook dat is geen probleem voor haar. 

Moeiteloos trekt zij op met verschillende partijen, 

van de eigen fieldmanagers tot en met de aan-

nemers.’ 

Amber is al gauw besmet geraakt met het 

fieldmanagervirus. Voorheen identificeerde zij 

zich alleen met de spelers. ‘Spelers willen graag 

trainen op het hoofdveld omdat zij zich daar dan 

alvast vertrouwd mee maken voor de wedstrijd. 

Trainen in het stadion geeft een veilig gevoel. 

Daarom mag de tegenstander bij Uefa Cup-

wedstrijden een dag voor de wedstrijd ook altijd 

in het stadion trainen, om ‘gelijke kansen’ in acht 

te houden. Vanaf 2009 tot en met 2011, het jaar 

waarin AZ het vrouwenteam ophief, speelden 

we de Champions League. Vorig jaar, toen ik hier 

al stage liep in het stadion, moesten we tegen 

Olympique Lyon hier in het Afas-stadion. Ik kreeg 

een voorzet en dook naar de bal. Het eerste wat 

ik daarna deed, was kijken of ik het gras niet 

beschadigd had! Dat had ik voorheen helemaal 

niet, dan viel me van tevoren alleen even op of 

het veld er mooi of niet mooi bij lag. Ook zag ik 

tijdens wedstrijden of trainingen op het hoofd-

veld ineens heel nauwgezet waar de drie procent 

kunstgrasvezels in de mat zaten.’

Beste veld van het jaar 

Wijnand Vermeulen is zeer tevreden over het 

Grassmaster-veld en de spelers volgens hem ook. 

‘Het is een stabiel veld, altijd. Bovendien bereiken 

we deze kwaliteit met veel mensenhanden en 

met beperkt en kleiner materiaal dat we moeten 

verdelen over het stadioncomplex en trainings-

complex ‘t Loot. Naast de kleine Mastiffs en de 

John Deere 50 cm-maaier zouden we best nog 

willen investeren in meer maaimachines. Maar 

ook in meer trekkers, een extra Vertidrain en wel-

licht een kleine bezandingsmachine. Toch klaren 

we telkens de klus om een mooi veld te creëren. 

Ik snap niet dat we bij de Beste Veld-verkiezing 

van de VVCS nooit op de eerste plaats zijn geëin-

digd. "Grasologen" loven het. Alhoewel ik me 

realiseer dat de cijfers gekleurd zijn. De spelers 

geven onderling de cijfers voor wat zij de beste 

grasmat vinden. Maar als je in een bepaald sta-

dion telkens een pak voor je broek krijgt, ben je 

natuurlijk niet snel geneigd om het veld de hemel 

in te prijzen.’ Voetbalster Amber knikt: ‘Als je 

ergens verliest, kun je de neiging hebben om het 

veld de schuld te geven.’

 

Blik op de toekomst 

AZ gaat binnenkort uitbreiden. Er komen in 

totaal tien velden bij: vijf natuurgrasvelden, twee 

kunstgrasvelden, twee Desso-velden en een 

Wetra-veld. Omdat AZ geen evenementen op 

het veld kan houden, denkt Amber al verder dan 

haar neus lang is. ‘Ik zeg niet dat kunstgras op 

het hoofdveld beter is, want voetballers willen 

nu eenmaal op lekker ruikend gras spelen. Maar 

het zet wel aan het denken: kunstgras kan meer 

speeluren aan. Dat is beter voor de zwaarbelaste 

trainingsvelden, waarop Jong AZ, de hoofd-

selectie, de A-jeugd spelen, maar waarvoor wel 

telkens wel KNVB-goedkeuring vereist is. Maar 

ook ben ik een voorstander van meer belijningen 

voor bijvoorbeeld clinics en sportactiviteiten. Dan 

kun je meer rendement uit het veld halen. Op die 

manier denk ik na over de toekomst.’ Wijnand 

Vermeulen geeft aan dat hierin het verschil zit 

tussen hem en Amber: ‘Ik wil me eigenlijk niet 

meer met dergelijke vraagstukken bezighouden. 

Zij is meer eigentijds, ik ben antiek. Ik  ben aan 

het afbouwen en zwaai over een jaar of drie af.’

 

Ambers toekomst 

Alhoewel Wijnand Vermeulen aangeeft dat hij 

zich graag voor Amber hard zou maken richting 

het bestuur voor de functie van fieldmanager, 

weet Amber nog niet of ze na haar stage als 

fieldmanager in dienst zal treden van AZ. Ze heeft 

nog doorstudeerplannen. ‘Na deze opleiding ga 

ik de hbo-variant doen van Sportmanagement. 

Maar mij is al toegezegd dat ik de tweejarige 

stage dan wederom hier zou kunnen lopen. Maar 

ik zou het te gek vinden om hier uiteindelijk echt 

aan de slag te kunnen.’

Interview

Na mijn duik naar de bal keek 

ik direct of ik het gras niet 

beschadigd had


